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                        Nieuwsbrief 80 - juli 2023 

 

 

 

 

Fietsexcursie  
o.l.v. Erik Swierstra  

 

Zondag 30 juli 2023 

13.00 – 16.00 uur 

 

Vertrek om 13.00 uur vanaf Christoffel 

Plantijnpad, hoek Colenbranderhof. 

We  fietsen naar het dorp Sloten, met een 

korte wandeling door het dorp. Daarna langs 

de Nieuwe Meer terug naar de Sloterplas. 

 
Bij slecht weer (veel regen en/of wind) wordt de excursie 

een week (6 augustus) uitgesteld. 

 

 

Terugblik viering 20 jaar VVS 

 

Op 4 juni in het, met een zonnig terras uitge-

breide, Van Eesteren Paviljoen kon de voor-

zitter ruim 50 leden verwelkomen met de 

volgende woorden: 

“Welkom vrienden, ik feliciteer jullie en mij-

zelf met het 20 jarig bestaan van onze 

vereniging met een eensgezind bestuur dat 

zich gesteund weet door een trouw leden-

bestand. De vereniging die is ontstaan uit de 

Klankbordgroep Masterplan Sloterplas. Uit 

het Masterplan komt het Rondje Sloterplas 

dat het Sloterpark toegankelijk heeft ge-

maakt. 

Wij verdedigen al 20 jaar ons icoon, ons 

geluk, ons houvast dat ons laat genieten van 

het licht, de luchten erboven, de onbe-

grensde ruimte, het water, de natuur...  

Helaas moeten wij opboksen tegen een 

gemeenteraad die geen weet heeft van dit 

alles en bovendien op ons stadsdeel neer-

kijkt. Een gemeenteraad die nu denkt te 

weten hoe ze ons stadsdeel met een prestige 

object aantrekkelijker kunnen maken. 

 

De noodzaak van ons bestaan is door de 

jaren heen gebleken: hotels aan de oever, 

een stadsdeelkantoor, een drijvend theater -

de Flint ..weet u het nog? En dan nu de 

grootste bedreiging ooit: een enorm theater 

in het water.  

Tot slot - zodat wij ons doel niet vergeten - in 

onze statuten staat: De zorg voor de 

instandhouding en verbetering van de 

Sloterplas en de daaromheen gelegen parken 

alsmede bescherming van de natuur in dat 

gebied.” 

 

Hierna deed landschapsarchitect Pieter Boek-

schooten verslag van de verschillende fases 

van het ontstaan van het Sloterplaspark 

waaraan hij, als ambtenaar heeft meege-

werkt. Op de website staat zijn hele verhaal. 

Marjori Hong liet ons daarna meegenieten 

met haar belevenissen in de natuur van het 

Sloterpark, waar ze inmiddels twee boeken 

“Gefladder” mee heeft gevuld. 

Vervolgens restte ons nog een gezellig 

samenzijn in de late middagzon met een 

drankje en een hapje én een verassende 

verschijning van de bekroonde ABI Patat met 

een grote zak bitterballen. 

 

 
Volle aandacht voor de lezingen van Pieter Boekschoten 
en Marjorie Hong 
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Vervolg bouwbedreiging Sloterplas 

 

VVS inspraak gemeenteraadscommissie 

Ruimtelijke Ordening van 14 juni: 

Voorjaarsnota bespreking financiën 

 

“In deze nota is een budget opgenomen van 

96 miljoen voor de bouw van de Nieuwe 

Meervaart. Tot onze verbazing is dat bedrag 

lager dan oorspronkelijk was genoemd 

(nl.100-120 miljoen).  
Toen al hoorden wij van deskundigen dat 

bouwen in de Sloterplas niet zou lukken voor 

dat budget, zeker niet als men denkt aan het 

geprojecteerde model in het water. Maar 

mogelijk speelt mee dat de gemeente geen 

grondkosten heeft want het water van de 

Sloterplas is gratis. 

 

 
Artist impression van de nieuwe Meervaart met het 
huidige budget 

 

Het is u al lang duidelijk dat wij tegen bou-

wen in de Sloterplas zijn, ongeacht voor welk 

gebouw ook. Wij vragen ons echt af wat er 

mis is met het huidige gebouw. Vergroten 

c.q. verhogen van het gebouw kan ook op de 

huidige plek. 

Niet alleen de VVS is tegen bouwen in de 

Sloterplas (500 leden) maar zeker ook de 

2700 bewoners die de petitie tegen dat plan 

tekenden. 

Wij willen u hier echter attent maken op 

andere zaken die gedaan kunnen worden met 

dat budget voor Nieuw-West. Al jaren hopen 

wij op de uitvoering van een kunstroute aan 

de boulevard van de Noordzijde en de 

terugkeer van het succesvolle Sloterplas-

festival. Van theatermakers in Nieuw-West 

horen wij dat zij graag willen maar dat de 

gemeente er geen geld voor geeft. Naast 

deze ideeën kent Nieuw-West voldoende 

problemen die met geld op te lossen zijn. 

Wat te denken van meer handhaving, en dan 

niet alleen als er kermis is. 

Bij de zogenaamde participatie was er vraag 

naar meer groen op de boulevard bij Osdorp. 

Dat is nog belangrijker nu het gebied rond 

het Osdorpplein vol gebouwd wordt met veel 

hoogbouw. 

 

Wij doen een beroep op iedereen die er iets 

over te zeggen heeft om niet door te gaan 

met de plannen en het (binnenkort) 

beschermd stadsgezicht echt te beschermen, 

er niet in te bouwen. 

Dat betekent: niet de Sloterplas dempen en 

te misbruiken als gratis bouwgrond. En die 

96 miljoen anders besteden. 

Bescherm deze prachtige Sloterplas waarvan 

de schoonheid natuurlijk in het echt te zien 

is.” 

 

Reactie van de raadscommissieleden: 

Er was bijval van mensen in de oppositie. 

Volgens Forum voor Democratie gaat het 

verhaal dat het geplande gebouw wel 200 

miljoen moet kosten. 

De VVD wil de Meervaart schrappen. 

Groen Links en D66 blijven de nieuwe Meer-

vaart noodzakelijk voor Nieuw-West vinden. 

Op 5 juli wordt er verder gesproken. 

 

Ook hebben we 23 mei ingesproken over de  

Aanwijzing Sloterplas en zijn oevers als 

gemeentelijk beschermd stadsgezicht. 

 

Wij hebben de Stadsdeelcommissie, die 

hierover gaat, onder andere laten weten: 

*dat de Sloterplas, het centrum van Nieuw-

West en hét icoon is van het stadsdeel!  

*dat het onjuist is een deel van de Sloterplas 

als onderdeel te beschouwen van het 

plangebied Osdorpplein. De Sloterplas is 

namelijk geen uniek onderdeel van Osdorp, 

maar van heel Nieuw-West.  

* dat het een stedenbouwkundig ontwerp is 

en een startpunt vormt voor de gehele ruim-

telijke en stedelijke compositie van de 

Westelijke Tuinsteden en als zodanig ont-

wikkeld als hét centrum van Nieuw-West. 

*dat voorkomen moet worden dat zo’n uniek 

icoon onomkeerbaar wordt beschadigd.  

*dat bouwen in of aan de Sloterplas, ook als 

eenmalige uitzondering, een ongewenste 

precedentwerking schept.  

* en dat zij als Stadsdeelcommissie dit plan 

moet afwijzen omdat het onjuist is in een be-

schermd gebied te bouwen. 

Het zal de Groenstrook (HGS) tussen plas en 

Lelylaan onomkeerbaar beschadigen. 
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Uitstel beantwoording inspraakreacties 

 

Het projectbureau Osdorpplein, waaronder de 

plannen voor de Meervaart vallen, heeft 15 

juni laten weten dat er meer tijd nodig is dan 

zij dachten om op alle 150 reacties van de 

inspraak een goed antwoord te geven en 

waar mogelijk de concepten aan te passen. 

Na de zomer laten zij iedereen weten hoe ver 

zij dan zijn en wat de nieuwe planning is. Zie 

ook project.osdorpplein@amsterdam.nl 

 

Sloterpark Oost, Inrichtingsplan 

 

Update 16 juni 

*Op dit moment wordt in het Sloterpark ge-

werkt aan de ecologische oever Christoffel 

Plantijngracht en de pilot riet.  

*Een beginnetje van de bloemenlinten 

 

  

*Droger maken velden 

Het ingehuurde bodemdeskundig bedrijf heeft 

de afgelopen periode de probleemlocaties in 

beeld gebracht. Ze waren erg blij met de 

ontvangen input van de Buren van het 

Sloterpark. Een eerste stap wordt gezet met 

de beoogde oplossingsrichtingen per locatie 

in overleg met de landschapsontwerper.   

*Steigers 

Er is nog geen duidelijkheid over de compen-

satie van de steigers. Het wachten is op 

toestemming van Waternet. 

*Herplant bomen 

Aankomende winter worden er bomen terug 

 

 

geplant naast het hoge bastion en  het voor-

malig iepenvak bij de ingang van het park.  

*Toiletunit 

Onlangs is de locatie voor de toiletunit be-

paald in samenspraak met een lid van de 

begeleidingsgroep/bewoonster van de Oost-

oever. Gekozen is voor ligging aan het pad in 

het verlengde van de Bonnefantenstraat vlak 

bij het kleine bastion. De locatie bedient zo-

wel de zonneweide als de sportplek aan de 

andere kant van het Rondje. Hoe de 

toiletgebouwen eruit komen te zien, wordt 

stedelijk bepaald. De plaatsing is voorzien 

rond de zomer van volgend jaar. 

 

Update 23 juni  

In de openbare ruimte zijn vier zieke iepen 

aangetroffen. De bomen vallen alle vier in de 

diameterklasse 50 - 100 cm en kunnen als 

broedboom door de iepenspintkever gebruikt 

worden. De adviseur bomen, in het bijzonder 

gelet op het acute gevaar voor verspreiding 

van de iepenziekte naar andere iepen, geeft 

toestemming deze 4 iepen z.s.m. te kappen. 

 

Sloterpark West  

 

Herstelplan  

In het bosvak met sparren op het grote 

parkeiland is sprake van ondoordringbare 

lagen en grond. De grondwaterstand is er te 

hoog, deels het gevolg van inklinking van de 

grond in combinatie met paden die hoger 

liggen. Volgens de plannen worden hier in de 

komende winter de nog resterende sparren 

verwijderd. Daarna wordt het bosvak 

verhoogd tot 30-40 centimeter. Er wordt nog 

gezocht naar aan een extra maatregel om 

wateroverlast in het bosvak tegen te gaan. 

Later zullen er himalayaceders en 

hemlocksparren worden terug geplant, die 

beter tegen het water bestand zijn. Ook 

komen er nieuwe planten onder de bomen. 

 

Buurtbudgetten en het Sloterpark 

 

In de vorige nieuwsbrief hebben wij vermeld 

dat er twee  voorstellen voor het buurtbudget 

betrekking hadden op het Sloterpark. Dat 

was een voedselbos en een tweede kinder-

speeltuin in de buurt van het Oeverpad.  

Wij vroegen ons af hoe het kan dat, buiten 

het normale traject van ontwikkelingen in het 

Sloterpark, via het buurtbudget óók ontwik-

kelingen ontstaan. 

Wij hebben contact gezocht met betrokken 

ambtenaren en in een gesprek met hen werd 
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al snel duidelijk dat ook bij hen vraagtekens 

zijn gerezen. Zij hebben met de coördinator 

van het Buurtbudget afgesproken dat voor-

stellen die het Sloterpark en de Sloterplas 

betreffen eerst worden voorgelegd aan het 

team dat verantwoordelijk is voor de 

Sloterplas en het park. In dat overleg kan 

dan bekeken worden in hoeverre een voor-

gesteld plan passend is voor het gebied. 

De ambtenaren hebben zelf contact opgeno-

men met de initiatiefnemers van de speeltuin 

en met elkaar is men tot de conclusie geko-

men dat het niet passend is om dat plan in 

het park uit te voeren maar wel in de om-

geving van het Oeverpad. 

Het voedselbos is wel uitgevoerd.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          
 

Samenvatting van de Algemene 

Ledenvergadering d.d. 22 april 2023 

met 11 leden en 6 bestuursleden 

 

De verslagen van de ledenvergadering van 

21-1-2020 en 23-4-2022 zijn goedgekeurd. 

In de terugblik op het afgelopen jaar noemde 

de voorzitter o.a. de vele problemen met zie-

ke iepen. Er is nu wel een duidelijk plan voor 

herplant in de komende twee jaar. De plan-

nen voor onderzoek naar de mogelijkheid van 

aquathermie in de Sloterplas zijn nog in 

voorbereiding. De locatie blijft bij café Buiten, 

ondanks dat de mogelijkheid de waterkwa-

liteit bij het Sloterstrand te verbeteren niet 

haalbaar is omdat de pomp van het onder-

zoek te klein is om dat doel te bereiken. 

Het stadsdeel is wel op zoek naar moge-

lijkheden om de waterkwaliteit te verbeteren 

zodat het weer als zwemstrand aangewezen 

kan worden. 

Er wordt door een van de leden aangegeven 

dat er een positieve ontwikkeling is met de  

horeca rond de Sloterplas. 

De noodzakelijk wijzigingen in onze statuten 

zijn door de leden goedgekeurd waarna het 

bestuur de nieuwe statuten kan tekenen bij 

de notaris. Deze is te vinden op de website. 

De jaarrekening is door de kascommissie  in 

orde bevonden en de vergadering verleent 

het bestuur unaniem décharge voor het 

gevoerde beleid. De beide leden van de 

kascommissie zullen dit ook volgende jaar 

doen. 

*Emmy Groot heeft besloten zich terug te 

trekken uit het bestuur, maar het lopende 

jaar nog wel de financiën bij te houden. Dit in 

afwachting van een nieuwe penningmeester. 

De secretaris sluit hierop aan met het 

herhaalde verzoek om mee te denken over 

nieuwe bestuursleden: Wie kent iemand in 

zijn/haar omgeving die wel een bijdrage zou 

willen leveren. 

*Bij de begroting ontstaan wel enkele vragen 

en twijfels. Er worden een aantal bedragen 

toegevoegd, zoals voor het jubileum (1500 

euro), werving bestuursleden (1000 euro) en 

Meervaartacties (1000 euro). 

*Het gehele verslag is te lezen op de website 

of op te vragen bij de secretaris. 

Na afloop van de vergadering heeft Erik 

Swierstra het slotstuk van zijn boeiende 

lezing van 21 januari jl. over de geschiedenis 

van de tuinderijen in Amsterdam, afgerond.  

 

E-mailadressen 

Hierbij verzoeken wij u, als post-lid, ons uw 

e-mailadres te mailen zodat wij ook tussen-

tijdse mededelingen digitaal kunnen sturen. 

U blijft dus de Nieuwsbrief gewoon per post 

ontvangen.   
 

Op de valreep: 
 

 
 

 
Stormschade Sloterpark 5 juli 2023 

Windkracht 11 met uitschieters 
 

Ook op de valreep: onze website heeft 

het deze week begeven, er is een nieuwe 

in voorbereiding! 

 
post@vriendenvandesloterplas.nl  
www.vriendenvandesloterplas.nl 

Burg. Cramergracht 167 – 1064 AM 

Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  

IBAN: NL86INGB0009590123  

mailto:post@vriendenvandesloterplas.nl
http://www.vriendenvandesloterplas.nl/

